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§ 1 Val av justerare 
 
Beslut 

1. Miljönämnden utser Helena Grahn att jämte ordföranden justera dagens 
protokoll onsdag den 5 februari. Skriftliga reservationer och skriftliga yttranden 
ska lämnas in senast klockan 12:00 tisdag den 4 februari. 
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§ 2 Anmälan av inkomna skrivelser januari 2025 

MNN-2024-200 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av inkomna skrivelser och lägger dem till 
handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Beslut KS 250108 § 17 Förutsättningarna för en gemensam lösning avseende larm 

och passersystem 
• Beslut KS 241127 § 308 Remiss Region Skåne Trafikförsörjningsprogram 2025-

2035 
• Beslut KS 241127 § 312 Remiss från Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
• Beslut KS 241127 § 316 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet 
• Beslut KS 241127 § 321 Intern kontroll gemensamma grnskningsområden för 

verksamhetsår 2025 
• Beslut KSAU 241202 § 603 Malmö stads beredskapspolicy för ett resilient Malmö 
• Beslut KF 241120 § 238 Malmö stads budget 2025 med plan för ekonomin för åren 

2026-2027 
• Beslut KF 241217 § 254 Riktlinjer för intern prissättning 
• Beslut KF 241217 § 259 Motion Anders Skans (V) 
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§ 3 Anmälan av upprättade och utgående skrivelser januari 2025 

MNN-2024-201 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av upprättade och utgående skrivelser och lägger dem 
till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Protokoll samverksansgruppen 241220 
• Protokoll samverkansgruppen 241216 
• Protokoll samverksansgruppen 241202 
• Protokoll samverkansgruppen 241106 
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§ 4 Redovisning av delegerade beslut januari 2025 

MNN-2024-202 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden har i nämndens delegationsordning överlåtit beslutanderätten till 
ordförande, presidiet, vice ordförande och tjänstepersoner samt beslutat att beslut som 
fattas med delegation ska redovisas för nämnden. Redovisningen innebär inte att 
miljönämnden omprövar eller fastställer besluten. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av redovisningen av delegerade beslut och lägger den 
till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Delegationslistor ordförande 
• Delegationslistor projektavtal 
• Delegationslistor yttrande övriga 
• Delegationslistor övriga 
• Delegationslista detaljplaner 
• Delegationslista projektansökan 
• Delegationslistor administrativa ärenden 
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§ 5 Miljödirektören informerar januari 2025 

MNN-2024-101 
 
Sammanfattning 
Rebecka Persson, miljödirektör, informerar om 

• personalförändringar på miljöförvaltningen 
• aktuellt om miljöförvaltningen i media 
• uppdatering i ärendet om Taxeringsrevisorn 5 
• brev från Erikshjälpen om ideella verksamheters kostnad för att lämna in kläder 

och textilier till Sysav. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av informationen. 
2. Miljönämnden uppdrar åt förvaltningen att svara Erikshjälpen å nämndens 

vägnar. 
 

8



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 6 Nämndsbudget 2025, MN-2025-166 

MNN-2024-199 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden har att fastställa förvaltningens förslag till nämndsbudget 2025 senast den 31 
januari 2025. I nämndsbudgeten för 2025 beskriver nämnden sitt ansvar, planering av 
verksamheten, plan för kommunfullmäktigemålen med förväntad förflyttning och plan för 
ekonomin under året.  
Kommunbidraget för 2025 uppgår till 89 573 000 kronor vilket är en nettoökning med 
6 363 000 kronor jämfört med budget 2024. I nettoökningen ingår en förstärkning, från 
kommunstyrelsens budget, för klimatstrategiskt arbete samt tillsyn med 8 000 000 kronor. 
De ekonomiska förutsättningarna i nämndsbudgeten är fördelade utifrån organisation och 
verksamhet. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden fastställer nämndsbudget för 2025 enligt förvaltningens förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Grahn (M) meddelar att hon avser inkomma med en skriftlig reservation, bilaga § 6 
a. 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med en skrifltig reservation, bilaga § 
6 b. 
Jenny Bengtsson (SD) meddelar att hon avser inkomma med en skriftlig reservation, bilaga 
§ 6 c. 
   

Yrkanden 
Jenny Bengtsson (SD) yrkar: 

1. Att miljönämnden äskar 20 miljoner kronor hos kommunstyrelsen för 
behovsprioriterad tillsyn inom miljö- och hälsoskydd, i första hand tillsyn 
av förorenad mark inom skolor och förskolor. 
  

2. Att de 800 000 kronor som är budgeterade att gå till Fairtrade City-kansliet istället 
går till tillsyn inom miljö- och hälsoskydd samt att följande text på sida 15 i 
förslaget till budget stryks: 
 
”Malmö är diplomerad som en Fairtrade City och miljönämnden ansvarar för 
stadens Fairtrade City-kansli som arbetar för ökad rättvis handel och ökad andel 
etisk konsumtion. 2025 fortsätter miljönämnden med att ytterligare integrera det 
arbetet med nämndens övriga arbete i syfte att uppnå fler synergier för en ökad 
måluppfyllelse. Under året avser Fairtrade City-kansliet fokusera på två tematiska 
spår inom hållbar konsumtion och etisk handel: mat och textil. Arbetet med 
cirkulära flöden inom textil kommer bedrivas i samarbete med Resurshubben, 
och en målsättning är att utforska möjligheten att skapa en samverkansyta för 
textila aktörer i Malmö. I samverkan med Malmö Food Council och 
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stadskontorets näringslivsavdelning kommer Fairtrade City att vara delaktig i 
planeringen och genomförandet av Sustainable gastronomy week i Malmö under 
2025.” 
  

3. Att följande bisats på sida 34 i förslaget till budget stryks: ”…samt arbeta för att 
via vind- och solkraft öka den förnybara elproduktionen i Malmö.” 
  

4. Att följande bisats på sida 34 i förslaget till budget stryks: ”…med fokus på 
etablering av havsbaserad vindkraft.” 

 
Helena Grahn (M) yrkar: 

1. Att 2 miljoner kronor flyttas från miljöstrategiska avdelningen till miljö- och 
hälsoskyddstillsynen. 

 
Tobias Petersson (V) yrkar: 

1. Att det på sida 15, efter meningen som slutar ”ekonomiskt läge”, läggs till: 
 
”Det finns således en överhängande risk att externfinansierade projekt och 
planer inte kan realiseras. Det skulle i sin tur innebära att uppsatta mål och 
resultat uteblir. Eftersom stadens miljö- och klimatarbete vilar på en så hög grad 
av extern finansiering behöver kommunen ta ett ökat ansvar för att garantera att 
uppsatta mål nås”. 
  

2. Att en procentsats som enbart berör miljö och klimatprojekt presenteras i 
budgettexten på sida 47.  

 
Helena Grahn (M) yrkar avslag på Jenny Bengtssons (SD) och Tobias Peterssons (V) 
yrkanden. 
Ewa Bertz (S) yrkar avslag på samtliga inkomna yrkanden och bifall till förvaltningens 
förslag till budget 2025. 
Jesper Olsson (MP) yrkar avslag på samtliga inkomna yrkanden och bifall till förvaltningens 
förslag till budget 2025. 
Sofia Hedén (S) yrkar avslag på samtliga inkomna yrkanden och bifall till förvaltningens 
förslag till budget 2025. 
Jenny Bengtsson (SD) yrkar avslag på Tobias Peterssons (V) yrkanden och bifall till Helena 
Grahns (M) yrkande. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Sofia Hedén (S) frågar, i tur och ordning, om nämnden vill bifalla yrkandena 
och finner att nämnden avslår samtliga av de inkomna yrkandena. 
Ordföranden frågar därefter om nämnden vill bifalla förvaltningens förslag till budget 2025 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 
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Beslutsunderlag 
• MN-2025-166 - Tjänsteskrivelse MN 250129 
• MN-2025-166-Nämndsbudget 2025 (Miljönämnden) 
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Reservation 
 

Ärende 6. Nämndsbudget 2025, MN-2025-166  
 

Kommunbidraget för 2025 uppgår till 89 573 000 kronor, vilket motsvarar en nettoökning med   
6 363 000 kronor jämfört med 2024. Miljöstrategiska avdelningen får 4 188 000 kr av den totala 
ökningen för att processleda, stödja och samordna kommunens arbete med genomförandet av 
miljöprogrammet samt för att söka extern finansiering för olika åtgärder. Det miljöstrategiska 
arbetet i Malmö har fokus på klimatanpassning och klimatomställning. 

Miljönämnden har enlig lag prövnings-, anmälnings-, tillsyns- och kontrollansvar över miljö- och 
hälsoskyddsområdet. Miljö- och hälsoskyddstillsynen syftar i första hand till att medverka till en 
långsiktigt hållbar utveckling vilket innebär att nuvarande och kommande generationer ska 
tillförsäkras en hälsosam och god miljö.  

Tillsynsuppdraget växer bland annat genom att nya och förändrade lagar och regelverk kräver 
utökad tillsyn. Genom att staden växer ökar även antalet verksamheter i takt med 
befolkningstillväxten. Med fler tillsynsobjekt ökar också det totala behovet av tillsyn. I Malmö 
finns nästan 40 000 företag och Malmös företag blir fler för varje år.  

Förtätningen innebär också att fler verksamheter ska samsas med fler människor på samma ytor. 
Risken för klagomål, störningar och faktiska olägenheter ökar ju trängre människor bor och 
vistas. 

I Malmö finns en del oseriösa och illegala företag och organisationer som inte följer gällande 
lagstiftning. Dessa verksamheter kan vara miljö- och hälsofarliga, motverka hållbarhetsmål, leda 
till osund konkurrens och bidra till en upplevd otrygghet för Malmöborna. Otillräckliga resurser 
inom tillsynen kan leda till att oseriösa aktörer får tillfälle att etablera sig på marknaden. Osund 
konkurrens kan på sikt även leda till att seriösa aktörer trängs undan. 

All tillsyn inom miljönämndens verksamhet har en förebyggande ansats genom att den skapar 
förutsättningar för en sund konkurrens mellan verksamheter. Genom den ordinarie tillsynen får 
nämnden syn på oseriösa verksamheter. Tillsynen bidrar därigenom till att skapa trygga och 
hälsosamma miljöer för Malmöborna. 

Trots det ökade behovet av tillsyn kommer endast 44 helårsresurser att arbeta med miljö- och 
hälsoskyddstillsynen under 2024, vilket motsvarar en minskning med 9 helårsresurser. Detta är 
anmärkningsvärt då såväl revisionen som Länsstyrelsen har kritiserat miljönämnden för att det 
läggs otillräckliga resurser på tillsyn.  
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Moderaterna satsade 15 miljoner riktat till stadens tillsyn i vår budget. Vi yrkade dessutom på att 
2 miljoner skulle flyttas från miljöstrategiska avdelningen till avdelningen för miljö- och 
hälsoskydd. Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

Miljönämnden 2025-01-29 
 
Helena Grahn (M) 
Katarina Johansson (M) 
 
Med instämmande av 
 
Torsten Gunnarson (M) 
Agneta Thor Leander (M) 
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Vänsterpartiet 

 

Reservation: 
 
Reservation: Nämndsbudget 2025, MN-2025-166 
 
Vänsterpartiet finner att flera av de prioriteringar som gjorts inom miljöförvaltningens budget 2025 är 
bra. Vi ser mycket positivt på de satsningar som planeras mot den illegala delen av stadens avfall 
bransch. Vi finner dock att budgeten saknar ett tydligt resonemang om förvaltningens roll då det gäller 
dess budget, men särskilt stadens problematik då så stor del av dess samlade miljö och klimatinsatser 
vilar på extern finansiering. Vänsterpartiet anser att staden ska ansöka om, och skapa verksamhet och 
mervärden, genom externa medel och förvaltningen är oftast framgångsrik i detta. Men andelen av 
externa medel i relation till kommunens egna satsningar är för hög, då det gäller hur vi kan nå netto 
noll utsläpp. Detta måste analyseras mycket nyktert, ty i dess nuvarande utformning skulle stadens 
prioriteringar, mål och och strävan mot att vara en hållbar förebild, falla i ruiner om de externa 
finansiärerna tittade åt annat håll, satsade på andra städer eller helt enkelt fann att dess skattkistor var 
tomma. Malmös klimat och miljöarbete bygger således i stor utsträckning på ett alltför högt beroende 
av andra aktörers vilja. Eftersom detta resonemang saknas i förvaltningens budget yrkade vi på 
följande: 
 
1: att på sidan 15 efter meningen som slutar ”ekonomiskt läge” addera. 

”Det finns således en överhängande risk att externfinansierade projekt och planer inte kan realiseras. 
Det skulle i sin tur innebära att uppsatta mål och resultat uteblir. Då stadens miljö och klimatarbete 
vilar på en så hög grad av extern finansiering behöver kommunen ta ett ökat ansvar för att garantera att 
uppsatta mål nås”. 

På s 47, nämns att 47 % av hela förvaltningens budget utgörs av externa medel, detta är då 
beräknat ink samtliga intäkter (kommunala, externa bidrag samt avgiftsbelagd verksam,het). Då borde 
alltså det förändringsskapande arbetet mot miljö och klimat utgöras av en ännu högre 
procentexternfinansiering, baserat på detta så yrkar vi: 

2:  att en procentsats som enbart berör direkta miljö och klimatprojekt presenteras i 
budgettexten på s. 47. 

Då våra yrkande inte fick gehör reserverar vi oss mot miljöförvaltningens nämndsbudget 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Malmö 29 Januari 2025 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av Gunilla Ryd (V) 
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Reservation 
 
6. Nämndsbudget 2025, MN-2025-166 
 

Sverigedemokraterna har inkommit med tilläggsyrkande och ändringsyrkanden i ärendet som 
följer Sverigedemokraternas politiska ställningstaganden som också fanns med i vårt 
budgetförslag 2025 för Malmö Stad.  

  

Då vi inte fick gehör för vårt ställningstagande reserverar vi oss mot beslutet. 
 

Miljönämnden 2025-01-29 
 

Jenny Bengtsson (SD) 

 

Med instämmande av 

Henric Lindau (SD) 
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§ 7 Äskande av budgetmedel för 
kompetenshöjande/kompetensutvecklingsinsatser, MN-2025-148 

MNN-2024-203 
 
Sammanfattning 
I Malmö stads budget för 2025 har kommunfullmäktige beslutat att avsätta 78 miljoner för 
kompetenshöjande insatser för Malmö stads medarbetare. Miljönämnden föreslås ansöka 
om totalt 396 000 kronor hos kommunstyrelsen för att utföra två 
kompetensutvecklingsinsatser: 

• Förebyggande arbete mot ohälsa och sjukskrivningar vid psykiskt påfrestande 
arbete (116 000 kronor). 

• En gemensam resurs tillsammans med stadsbyggnadsnämnden och tekniska 
nämnden för att samordna kompetensutvecklingsarbetet inom lärplattformen 
Malmö Lär (280 000 kronor). 

 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag om att ansöka om medel hos 
kommunstyrelsen för att utföra två kompetenshöjande insatser om totalt 396 000 
kronor. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Grahn (M) meddelar att hon avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 7. 

Beslutsunderlag 
• MN-2025-148-Tjänsteskrivelse MN 250129 
• Förslag till kompetensutvecklingsinsats om gemensam resurs Malmö Lär 2024-12-

20 
• Förslag kompetensutvecklingsinsats förebyggande arbete vid psykiskt påfrestande 

arbete 2024-12-20 
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Särskilt yttrande 
 

Ärende 7. Äskande av budgetmedel för kompetenshöjande/ 
kompetensutvecklingsinsatser, MN-2025-148 
 

I Malmö stads budget för 2025 har kommunfullmäktige beslutat att avsätta 78 miljoner för 
kompetenshöjande insatser för Malmö stads medarbetare.  

Årets medarbetarenkät visade att flera arbetsgrupper på miljöförvaltningen upplever en psykiskt 
påfrestande arbetsmiljö, vilket bland annat riskerar att leda till sjukskrivningar. Det finns ett 
behov av att stödja dessa medarbetare och hitta metoder för att hantera de negativa sidorna av en 
upplevd psykiskt ansträngd arbetsmiljö.  

Miljönämnden har därför ansökt om 116 000 kronor till en pilotinsats där medarbetarna och 
berörda chefer ska skapa en metod tillsammans med företagshälsovården för återhämtning, 
reflektion och stressförebyggande åtgärder under arbetsdagen/i vardagen. 

Moderaterna anser att personalens mående är av högsta vikt och ingenting som ska tas lättvindigt. 
Därför är det angeläget att resultaten av piloten följs upp nogsamt.  

 

 

 

Miljönämnden 2025-01-29 
 

Helena Grahn (M) 

Katarina Johansson (M) 

 

Med instämmande av 

Torsten Gunnarson (M) 

Agneta Thor Leander (M) 

17



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 8 Plan för tillsyn inom miljö- och hälsoskyddsområdet 2025 - 2027, 
MN-2023-13292 

MNN-2024-198 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden har, enligt nämndens reglemente, prövnings-, anmälnings-, tillsyns- och 
kontrollansvar över miljö- och hälsoskyddsområdet, livsmedels- och foderområdet samt 
andra närliggande lagstiftningsområden. Föreliggande förslag till behovsutredning och 
tillsynsplan omfattar miljö- och hälsoskyddstillsynens lagstiftningsområde inom de 
områden som nämnden ansvarar för i sitt grunduppdrag. Miljönämnden ska årligen ta fram 
en behovsutredning och en tillsynsplan. I tillsynsplanen föreslås prioriteringar inom 
tillsynen. Inför 2025 har behovsutredningen och tillsynsplanen förändrats och strukturerats 
om. Syftet är att så långt det är möjligt likrikta nämndens kontroll- och tillsynsplaner. 
Eftersom strukturen för avdelningen för livsmedelskontrolls kontrollplan styrs från 
Livsmedelsverket har tillsynsplanen inom miljö- och hälsoskyddsområdet så långt möjligt 
anpassats efter denna struktur. Behovsutredningen och tillsynsplanen omfattar all 
verksamhet inom avdelningen för miljö- och hälsoskydd samt den tillsyn som planeras 
inom enheten för trygghet och samordnad tillsyn inom avdelningen för livsmedelskontroll. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden fastställer plan för tillsyn inom miljö- och hälsoskyddsområdet 2025 - 
2027. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Jenny Bengtsson (SD) meddelar att hon avser inkomma med en skriftlig reservation, bilaga 
§ 8 a. 
Helena Grahn (M) meddelar att hon avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 8 b. 
   

Yrkanden 
Jenny Bengtsson (SD) yrkar att ärendet återremitteras till förvaltningen för 
ytterligare beredning av ärendet. Jenny Bengtsson yrkar vidare att nämnden ska ge 
förvaltningen i uppdrag att bereda tillsynsplanen igen med fokus på delen som berör den 
behovsprioriterade tillsynen och att förvaltningen återkommer med en ny plan i vilken man 
fördelat ut antal tillsynstimmar mer jämnt mellan de olika behovsprioriterade 
tillsynsområdena. 
Ordförande Sofia Hedén (S) yrkar avslag på Jenny Bengtssons yrkande om återremiss. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Sofia Hedén frågar om nämnden vill att ärendet prövas idag och finner att 
nämnden avser att pröva ärendet under dagens sammanträde. Nämnden avslår därmed 
Jenny Bengtssons yrkande om återremiss. 
Ordföranden frågar därefter om nämnden vill fastställa plan för tillsyn inom miljö- och 
hälsoskyddsområdet 2025 - 2027 enligt förvaltningens förslag och finner frågan med Ja 
besvarad. 
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Beslutsunderlag 
• MN-2024-10985-Tjänsteskrivelse MN 250129 
• MN-2024-10985-Behovsutredning 2025-2027 och tillsynsplan 2025 NY VERSION 
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Reservation 
 

8. Översyn av behovsutredning och tillsynsplan 2025-2027 för avdelning för 
miljö- och hälsoskydd, MN-2023-13292 
 

Sverigedemokraterna yrkade på återremiss av behovsutredningen och tillsynsplan 2025. Detta 
gjordes på grund av att prioriteringen av den behovsprioriterade tillsynen i tillsynsplanen inte 
uppfyller Sverigedemokraternas politiska ställningstaganden. Styret i Malmö väljer att 
nedprioritera den behovsprioriterade tillsynen på totalt 37 olika verksamhetsområden, varav 22 
verksamhetsområden nedprioriteras helt.  

Det är oacceptabelt och skrämmande att styret väljer att nedprioritera den behovsprioriterade 
tillsynen till 100 % i så många verksamhetsområden. Det står klart och tydligt i planen vad 
konsekvenserna av detta blir, och det kan få en allvarlig negativ påverkan på vår miljö och 
medborgares hälsa. Det är dessutom ofta samma verksamhetsområden, så som behovstillsynen 
av förorenad mark inom offentlig miljö, förskolor och skolor som blir nedprioriterade år efter år, 
vilket leder till att risken att de negativa konsekvenserna förekommer är stor.   

Sverigedemokraterna yrkade på att ge förvaltningen i uppdrag att se över tillsynsplanen igen med 
extra fokus på delen som berör den behovsprioriterade tillsynen. Därtill att förvaltningen skulle 
återkomma med en ny plan där man hade fördelat ut antal tillsynstimmar mer jämnt mellan de 
olika behovsprioriterade tillsynsområdena. Detta tyckte inte några av de andra partierna i 
Miljönämnden var viktigt. De såg inte att den tillsynsplan som röstades igenom har brister i sig, 
och var inte villiga att ge förvaltningen i uppdrag att omfördela resurserna och antalet timmar så 
det inte är samma områden som blir drabbade av nedprioriteringarna igen. Det var bara vi 
Sverigedemokrater som insåg allvaret i detta. 

 

Då vi inte fick gehör för vårt ställningstagande reserverar vi oss mot beslutet. 
 

Miljönämnden 2025-01-29 
 

Jenny Bengtsson (SD) 

 

Med instämmande av 

Henric Lindau (SD) 
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Särskilt yttrande 
 

Ärende 8. Översyn av behovsutredning och tillsynsplan 2025–2027 för 
avdelning för miljö- och hälsoskydd, MN-2023-13292 
 

Miljönämnden ansvarar för den offentliga tillsynen av cirka 5 100 verksamheter i kommunen. 
Verksamheterna består av ett brett spann av olika företag, organisationer och förvaltningar. Bland 
dessa kan nämnas process- och tillverkningsindustri, verkstäder, skolor och förskolor, lantbruk, 
livsmedelstillverkare, avloppsreningsverk, bostadsföretag, hygieniska behandlingslokaler, 
badanläggningar och strandbad, förorenad mark, avfallsanläggningar och hamnverksamhet. 
Tillsynen omfattar även klagomål på andra typer av verksamheter om dessa ger upphov till 
exempelvis buller, ljus-störningar eller vibrationer. 

Avdelningen för miljö- och hälsoskydd kontrollerar att de som bedriver en verksamhet som kan 
påverka miljön eller människors hälsa negativt följer gällande lagstiftning. Syftet är att säkerställa 
en hållbar nutid och framtid för såväl nuvarande som kommande generationer. En annan viktig 
del av arbetet är att försvåra för oseriösa personer och därmed ge seriösa företagare en möjlighet 
att verka på lika villkor i samhället. 

Arbetet genomförs normalt av cirka 53 årsarbetskrafter inom miljö- och hälsoskydd samt de 
miljöinspektörer som arbetar med miljöbalkstillsyn inom enheten för trygghet och samordnad 
tillsyn. Under 2025 är de tillgängliga resurserna nere på 44 årsarbetskrafter. Detta kommer att 
medföra att den tillgängliga tillsynstiden under 2025 kommer att bli lägre än normalt, vilket är 
anmärkningsvärt då såväl revisionen som Länsstyrelsen har påpekat att tillsynen tilldelats 
otillräckliga resurser.  

Planen för 2025 är att 100 procent av den styrda tillsynen kommer att genomföras, 41 procent av 
den behovsprioriterade tillsynen, 86 procent av den händelsestyrda tillsynen och 85 procent av 
den skattefinansierade tillsynen. Som vanligt kommer stora avvikelser att uppstå under året, vilket 
innebär att den faktiska tillsynen blir lägre än så.  

Under perioden 2025 – 2027 prioriterar styret helt eller delvis ner flertalet områden, bland annat 
förorenad mark inom skolor och förskolor. Även områden med stor risk för miljöpåverkan 
såsom fordonsbranschen och avfallsbranschen prioriteras ner. Konsekvenserna som listas är risk 
för spridning av förorenande ämnen, bekämpningsmedel, kemikalier och PCB till luft, vatten, 
mark samt byggnader. Detta leder till en negativ påverkan på miljön samt i förlängningen 
medborgarnas hälsa. Det finns även en risk för att otillåtna verksamheter inte får någon tillsyn, 
vilket leder till en osund konkurrens och ökad otrygghet.  

Moderaterna hade avsatt 15 miljoner kronor riktad till tillsyn i vår budget för 2025. Vi yrkade 
dessutom på att 2 miljoner kronor skulle flyttas från de satsningar som styret gjorde på 
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miljöstrategiska enheten för att täcka upp för det gigantiska bortfallet i tillsynen inom miljö- och 
hälsoskydd. Dessvärre röstade styret ner vårt yrkande.  

 

Miljönämnden 2025-01-29 
 
Helena Grahn (M) 
Katarina Johansson (M) 
 
Med instämmande av 
 
Torsten Gunnarson (M) 
Agneta Thor Leander (M) 
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§ 9 Kontrollplan för livsmedelskontrollen i Malmö stad, MN-2023-13823 

MNN-2024-197 
 
Sammanfattning 
Kontrollplan för livsmedelskontrollen 2025 - 2027 är en beskrivning av hur miljönämnden 
ska uppfylla de krav som ställs på offentlig livsmedelskontroll. Planen beskriver hur 
livsmedelskontrollen är planerad, organiserad, genomförs, följs upp och utvecklas. 
Miljönämnden ansvarar för den operativa offentliga kontrollen vid cirka 2 750 
livsmedelsanläggningar i Malmö. Avdelningen för livsmedelskontroll kontrollerar att de 
som bedriver någon form av livsmedelsverksamhet följer gällande lagstiftning för att 
konsumenterna ska få säker mat och korrekt märkta livsmedel. Kontrollplanen omfattar 
årliga prioriteringar i livsmedelskontrollen som baseras på omvärldsbevakning, 
förvaltningens egen erfarenhet av verksamheterna samt anpassning efter nationella mål 
inom livsmedelskontrollen. Kontrollplanen omfattar även planering av hur arbetet mot 
livsmedelsfusk ska utföras. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner kontrollplan för livsmedelskontrollen i Malmö 2025–
2027. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Grahn (M) meddelar att hon avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 9 a. 
Jenny Bengtsson (SD) meddelar att hon avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 9 
b. 

Beslutsunderlag 
• MN-2024-11764-Kontrollplan livsmedel Malmö 2025-2027 NY VERSION 
• MN-2024-11764-Tjänsteskrivelse MN 2025-01-29 
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Särskilt yttrande 
 

Ärende 9. Kontrollplan för livsmedelskontrollen i Malmö stad, MN-2023-13823 
 

Miljönämnden ansvarar för den operativa offentliga kontrollen vid cirka 2 750 
livsmedelsanläggningar i Malmö. Kontrollplan för livsmedelskontrollen 2025 - 2027 är en 
beskrivning av hur miljönämnden ska uppfylla de krav som ställs på offentlig livsmedelskontroll. 
Avdelningen för livsmedelskontroll kontrollerar att de som bedriver någon form av 
livsmedelsverksamhet följer gällande lagstiftning för att konsumenterna ska få säker mat och 
korrekt märkta livsmedel. Kontrollplanen omfattar även planering av hur arbetet mot 
livsmedelsfusk ska utföras. 80 procent av livsmedelskontrollen finansieras med avgifter. 

23 inspektörer arbetar med livsmedelskontrollen, varav tre inspektörer arbetar på enheten för 
trygghet och samordnad tillsyn med fokus på livsmedelbedrägeri. 

Totalt nyregistreras ungefär 400 anläggningar per år och ungefär 400 anläggningar upphör. 
Antalet anläggningar har legat på ungefär samma nivå de senaste åren. Trots detta är det endast 
planerad kontroll på 350 nyregistrerade anläggningar under 2025, en klar minskning sedan 2024. 
Samma mönster ser man gällande tillsynstimmarna i övrig planerad livsmedeltillsyn. Samtidigt 
rapporterar nyheterna om ett ökat matfusk i Sverige.   

Moderaterna anser att ingen av Malmös medborgare borde behöva oroa sig för att bli sjuk eller 
lurad när de handlar livsmedel. Därför är det viktigt att vi inte tappar takten i vår 
livsmedelskontroll.  

Miljönämnden 2025-01-29 
 
Helena Grahn (M) 
Katarina Johansson (M) 
 
Med instämmande av 
 

Torsten Gunnarson (M) 
Agneta Thor Leander (M) 
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Särskilt yttrande 
 

9. Kontrollplan för livsmedelskontrollen 2025-2027 
MN-2023-13823 
 

Kontrollplan för livsmedelskontrollen 2025-2027 är en beskrivning av hur miljönämnden ska 
uppfylla de krav som ställs på offentlig livsmedelskontroll. Planen beskriver hur 
livsmedelskontrollen är planerad, organiserad, genomförs, följs upp och utvecklas. 

För oss Sverigedemokrater är inte bara den planerade tillsynen inom livsmedelskontrollen viktig, 
utan är även den händelsestyrda tillsynen som sker efter bland annat inkommande tips samt den 
uppföljande tillsynen som sker efter tidigare konstaterande brister av stor betydelse, varför vi 
gärna sett att mer tid och resurser riktas till just denna. Med anledning av detta upplever vi det 
som oroväckande att antalet timmar av anslagsfinansierad kontrollverksamhet ska minska under 
år 2025 i jämförelse med år 2024, trots att antalet ärenden planeras öka markant.   

Malmö stads möjligheter att som förvaltningen själva beskriver ”förebygga och minska 
brottsligheten” anser vi Sverigedemokrater begränsas av nedprioriteringen av antal tillsynstimmar, 
trots ett ökat antal misstänkta matförgiftningar och klagomål.  

Istället för denna nedprioritering borde Malmö stad ta livsmedelsfusket på större allvar och 
snarare öka antalet tillsynstimmar i förhållande till antal ärenden.  

 
 
Miljönämnden 2025-01-29 
 

Jenny Bengtsson (SD) 

Med instämmande av 

Henric Lindau (SD) 
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§ 10 Yttrande till mark- och miljödomstolen över ansökan om tillstånd till 
miljöfarlig verksamhet, MN-2024-7320 

MNN-2024-180 
 
Sammanfattning 
Sortera Materials AB ansökte den 10 december 2024 om tillstånd till befintlig och utökad 
avfallsverksamhet hos mark- och miljödomstolen. Ansökt verksamhet kommer att utgöra 
en industriutsläppsverksamhet. Miljöförvaltningen har tidigare i ärendet yttrat sig kring 
ansökans kompletteringsbehov. Förvaltningen ansåg att ansökan behövde kompletteras. 
Mark- och miljödomstolen har nu gett miljönämnden möjlighet att yttra sig över ansökan. 
Miljöförvaltningen bedömer att ansökan fortsatt behöver kompletteras avseende bland 
annat fastställandet av ekonomisk säkerhet och framtagandet av en statusrapport, innan 
ansökan kan tillstyrkas eller avstyrkas, samt att ytterligare villkor behöver föreskrivas. 
 
Beslut 
Miljönämnden beslutar: 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande. 
2. Miljönämnden skickar yttrandet till mark- och miljödomstolen. 
3. Miljönämnden justerar paragrafen omedelbart. 

 

Jäv 
Agneta Thor Leander (M) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen eller beslut i 
ärendet. 

Beslutet skickas till  
Växjö tingsrätt, Mark- och miljödomstolen 

Beslutsunderlag 
• MN-2024-7320-Tjänsteskrivelse MN 2025-01-29 
• Förslag till yttrande, daterat 2025-01-21 
• Beslut om kungörelse från mark- och miljödomstolen, daterat 2024-12-10, aktbilaga 

35 
 

26



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 11 Remiss från kommunstyrelsen om inbjudan till samråd om Maxima 
VA Syd, MN-2024-9471 

MNN-2024-191 
 
Sammanfattning 
VA Syd har för avsikt att ansöka om tillstånd enligt miljöbalken för om- och utbyggnad 
samt utökad verksamhet vid befintligt avloppsreningsverk i Malmö, Sjölunda 
avloppsreningsverk. Ansökan omfattar även tillhörande utloppsledningar till Öresund, ny 
avloppstunnel i centrala Malmö samt avloppstunnel mellan Malmö och Lund. VA Syd har 
inbjudit till avgränsningssamråd med möjlighet att inkomma med synpunkter på 
samrådsunderlaget. Miljönämnden har fått samrådsunderlaget dels som tillsynsmyndighet 
direkt från VA Syd och dels som part inom Malmö stad från kommunstyrelsen. 
Miljöförvaltningen anser att samrådsunderlaget kan ligga till grund för kommande 
tillståndsansökan med beaktande av vissa synpunkter kopplat till ansökans innehåll och 
miljökonsekvensbeskrivning. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Helena Grahn (M), Jenny Bengtsson (SD) eller Agneta 
Thor Leander (M) i handläggning och beslut i ärendet.  

Beslutet skickas till  

• VA Syd 
• Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• MN-2024-9471-Tjänsteskrivelse MN 250129 
• MN-2024-9471- Yttrande över samrådshandling - Tillgänglighetsanpassat 
• MN-2024-9471-Samrådsunderlag MAXIMA utg 3.0 (2) 
• MN-2024-9471-Bilaga SU1 Sjölunda avloppsreningsverk 3.0 (1) 
• MN-2024-9471-Bilaga SU2 Avloppstunnel Söder utg 3.0 inkl bilaga SU2.1-2.3 (1) 

(1) 
• MN-2024-9471-Bilaga SU3 Avloppstunnel Norr utg 2.0. inkl bilaga SU3.1-3.3pdf 

(1) 
• MN-2024-9471-Bilaga SU4 Direkt berörda fastigheter utg 2.0 
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§ 12 Bemötande av riskvärdering, Varvsstaden, MN-2022-11220 

MNN-2024-182 
 
Sammanfattning 
Miljöförvaltningen har av Varvsstaden AB efterfrågat en översyn och framtagande av nya 
platsspeci-fika riktvärden och en förnyad riskvärdering. Första steget inför en 
avhjälpandeåtgärd är att genom-föra en riskbedömning av platsen, vilken redovisades för 
miljönämnden i september 2024. Nästa steg är att ta fram en åtgärdsutredning, vilken 
redovisades för miljönämnden i november 2024. Sista delen innan anmälan om 
avhjälpandeåtgärd är att ta fram en riskvärdering av de åtgärdsförslag som studerats. 
Riskvärderingen har granskats och ska nu bemötas. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till bemötande av 
riskvärderingen. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Jenny Bengtsson (SD) meddelar att hon avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 
12 a. 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 12 
b. 

Beslutet skickas till  
Varvsstaden AB 
Sweco AB 

Beslutsunderlag 
• MN-2022-11220-Tjänsteskrivelse MN 250129 
• MN-2022-11220-Förslag till bemötande av riskvärdering - Tillgänglighetsanpassat 
• MN-2022-11220-RappRiskvärdering_2024-11-25_inkl_bilagor 
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Särskilt yttrande 
 

Bemötande av riskvärdering Varvsstaden AB 
MN-2022-11220 
 

Miljöförvaltningen har av Varvsstaden AB efterfrågat en översyn och framtagande av nya 
platsspecifika riktvärden och en förnyad riskvärdering. Första steget är en riskbedömning av 
platsen som underlag för avhjälpande åtgärder, därefter en åtgärdsutredning och slutligen en 
riskvärdering av de åtgärdsförslag som studerats. Vi Sverigedemokrater tycker att det är positivt 
att Miljöförvaltningen går till grunden med detta ärende och gör ett så pass uttömmande och 
gediget arbete som pågår. 

Detta ärende kommer att leda till många lärdomar, och trots flera turer fram och tillbaka, inte 
minst mediala, kommer detta sannolikt ge många positiva följdeffekter inför liknande ärenden i 
framtiden. Människor ska kunna leva och verka i områden som är i så stor utsträckning det går 
fria från risker, varför vi Sverigedemokrater ser det som glädjande att detta ärende prioriteras 
högt på agendan. 

 
 
Miljönämnden 2025-01-29 
 

Jenny Bengtsson (SD) 

Med instämmande av 

Henric Lindau (SD) 
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Vänsterpartiet 

 

Särskilt yttrande: 
 
Särskilt yttrande: Bemötande av riskvärdering, Varvsstaden, MN-2022-11220MNN-
2024-182 
 
Miljöförvaltningen har av Varvsstaden AB efterfrågat en översyn och framtagande av nya 
platsspecifika riktvärden och en förnyad riskvärdering, som nu tagits fram. MF:s svar finner 
utredningen relevant och instämmer med konsultens riskvärdering, men har gjort en beräkning av 
koldioxidutsläppen då denna verksamhet inte endast är en miljö- och hälsofråga. 
 
Vi instämmer med svaret men inkommer med detta särskilda yttrande då vi anser att hänsyn måste tas 
även till de växthusgasutsläpp som detta orsakar, oberoende av dess kvantitet. Nu ställs inte detta krav 
då det brådskar att gå vidare med arbetet i Varvstaden.  
 
Vi anser att staden måste ha större rådighet över mark dess och hur den används samtidigt som man 
måste planera för framtida användning mer långsiktigt. På så sätt skulle sådan utsläpp kunna undvikas. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Malmö 29 Januari 2025 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av Gunilla Ryd (V) 
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§ 13 Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet om promemorian 
Naturvårdsverkets skrivelse till författningsändringar, MN-2024-
10607 

MNN-2024-194 
 
Sammanfattning 
Klimat- och näringslivsdepartementet har remitterat ett förslag gällande 
Europaparlamentets beslut om en ny förordning för fluorerade växthusgaser och en ny 
förordning för ozonnedbrytande ämnen. Naturvårdsverket har föreslagit ändringar i svensk 
lag för att de ska anpassa till de nya förordningarna, inklusive nya miljösanktionsavgifter, 
nya rapporteringspliktiga ämnen samt nya krav vid avfallshantering. Det finns även förslag 
om ett nationellt rapporteringssystem för fluorerade växthusgaser. Målet är att minska 
utsläppen av skadliga ämnen och förbättra miljöskyddet. Arbetet med 
miljösanktionsavgifter komma att innebära utökad arbetsbelastning för 
tillsynsmyndigheterna. Förvaltningen ställer sig positiv till de föreslagna ändringarna men 
anser att det finns behov av förtydligande vägledningar till tillsynsmyndigheterna.  
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Beslutet skickas till  
Klimat- och näringslivsdepartementet 

Beslutsunderlag 
• MN-2024-10607-Tjänsteskrivelse MN 250129 
• MN-2024-10607-Yttrande - Tillgänglighetsanpassat 
• MN-2024-10607-Skrivelse Förslag till författningsändringar 
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§ 14 Remiss från länsstyrelsen Kalmar om Följebrev Samråd om 
arbetsprogram med tidplan och översikt över väsentliga frågor - 
Vattendistrikt Södra Öster, MN-2024-10603 

MNN-2024-195 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt en remiss från Vattenmyndigheten Södra Östersjöns 
vattendistrikt vid Länsstyrelsen i Kalmar angående Samråd om arbetsprogram och översikt 
över väsentliga frågor till bland annat miljönämnden för yttrande. Remissen innehåller 
vattenmyndighetens bedömning av väsentliga utmaningar för vattenförekomsterna i 
vattendistriktet samt en plan för kommande samråd inför beslut om nya förvaltningsplaner, 
åtgärdsprogram och miljökvalitetsnormer i slutet av 2027. Miljöförvaltningen är positiv till 
rapportens innehåll och instämmer i vattenmyndighetens övergripande bedömningar.  
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• MN-2024-10603-Tjänsteskrivelse MN 2025-01-29 
• MN-2024-10603-Förslag till yttrande - Tillgänglighetsanpassat 
• Missiv-Väsentliga utmaningar-Samråd i Södra Östersjöns vattendistrikt 
• Samråd Väsentliga utmaningar Södra Östersjön 
• Svarsformulärets frågor 
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§ 15 Remiss från Havs- och vattenmyndigheten - Ändrade föreskrifter för 
havsmiljön, MN-2024-11125 

MNN-2024-184 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt en remiss från Havs- och vattenmyndigheten om ändrade 
föreskrifter för havsmiljön, HVMFS 2012:18 gällande miljökvalitetsnormer, till bland annat 
miljönämnden för yttrande. Remissen innehåller förslag till beskrivning av ny miljöstatus, 
förslag till nya och ändrade miljökvalitetsnormer samt indikatorer till dessa.  
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Jenny Bengtsson (SD) reserverar sig muntligen till förmån för sitt eget yrkande. 
   

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Grahn (M) yrkar att följande läggs till i yttrandet: 
"Nämnden ser en risk att de föreslagna miljökvalitetsnormerna, framför allt de som rör 
undervattensbuller, kan komma att utgöra hinder för etablering av framtida samhällsviktig 
infrastruktur, med mer omfattande tillståndsprocesser som följd. Till exempel kan framtida 
etableringar av havsbaserad vindkraft komma att behöva undantag från de föreslagna 
miljökvalitetsnormerna kring undervattensbuller, med ökade krav på undersökningar och 
dokumentation innan tillstånd för etableringar kan ges, som följd." 
Jenny Bengtsson (SD) yrkar avslag på Helena Grahns yrkande. 
Ordförande Sofia Heden (S) yrkar bifall på Helena Grahn yrkande. 
Tobias Petersson (V) yrkar bifall på Helena Grahns (yrkande). 
 

Beslutsgång 
Ordförande Sofia Hedén frågar nämnden om nämnden bifaller Helena Grahns yrkande 
och finner frågan med Ja besvarad. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• MN-2024-11125-Tjänsteskrivelse MN 250129 
• MN-2024-11125-Förslag yttrande Remiss från Havs- och vattenmyndigheten - 

Tillgänglighetsanpassat 
• MN-2024-11125-Remiss ändringar av HVMFS 2012_18_dnr-2024-003251 
• MN-2024-11125-Bilaga 1 Konsekvensutredning Bilaga 3 HVMFS 2012_18_dnr-

2024-003251 
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• MN-2024-11125-Bilaga 3 HVMFS2012-18_förslag till ändringsföreskrift _dnr-
2024-003251 
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§ 16 Remiss från Länsstyrelsen Skåne om utkast till ny regional 
vattenförsörjningsplan för Skåne län, MN-2024-10989 

MNN-2024-185 
 
Sammanfattning 
Vattenförsörjningsplanen för Skåne län syftar till att bidra till arbetet med att säkerställa en 
långsiktigt hållbar vattenförsörjning i Skåne. Planen ska fungera som ett underlag för 
diskussion och planering av vattenförsörjning över kommun- och länsgränser. 
Miljönämnden välkomnar vattenförsörjningsplanen som ett stöd till verksamheten, men 
efterfrågar ytterligare tydlighet i samordningen av att förstärka skyddet av vattenresurser i 
Skåne. Miljönämnden efterfrågar också ett ökat fokus på innovation i planen vad gäller 
vattenförbrukning. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Beslutet skickas till  
Stadskontoret 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse MN 250129 
• Förslag till yttrande MN 250129 - Tillgänglighetsanpassat 
• Regional vattenförsörjningsplan för Skåne län_remissversion 
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§ 17 Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet 
(Regeringskansliet) om Förslag på förordningsändringar som 
möjliggör ett mer effektivt främjande av icke-publik 
laddinfrastruktur, MN-2024-10319 

MNN-2024-186 
 
Sammanfattning 
I remissen ges förslag på förordningsändringar som möjliggör ett mer effektivt främjande 
av icke-publik laddinfrastruktur genom att fler aktörer enklare kan söka stöd för laddning. 
Miljöförvaltningen anser att det är positivt att det skapas bättre förutsättningar för att söka 
stöd för elbilsladdning, både genom förenklade ansöknings- och prövningsförfaranden 
samt genom att fler aktörer kan söka stöd för olika typer av laddning. Det kommer att 
krävas en omfattande ombyggnad av laddinfrastruktur för att möjliggöra 
klimatomställningen och dessa förbättrade förutsättningar är ett viktigt steg på vägen. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 17. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• MN-2024-10319-Tjänsteskrivelse miljönämnden 2025-01-29 
• MN-2024-10319-Förslag yttrande miljönämnden 2025-01-29 - 

Tillgänglighetsanpassat 
• Förslag på förordningsändringar som möjliggör ett mer effektivt främjande av icke-

publik laddinfrastruktur 
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Vänsterpartiet 

 

Särskilt yttrande: 
 
Särskilt yttrande: Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet 
(Regeringskansliet) om Förslag på förordningsändringar som möjliggör ett mer 
effektivt främjande av icke-publik laddinfrastruktur, MN-2024-10319 
 
 
Vi i Vänsterpartiet finner att förvaltningens svar är bra, det lyfter flera viktiga aspekter. Vi anser dock 
att det är problematiskt när det privata ägandet lyfts fram och prioriteras för att ge den privata sektorn 
möjlighet till ökad laddinfrastruktur. Därför inkommer vi med detta särskilda yttrande. 
 
Samhället måste tydligt driva frågan om kommunal laddinfrastruktur och om laddinfrastruktur inom 
det kommunala hyresbeståndet. Det behövs inte fler gräddfiler för det privata, och det behövs inga 
fördelaktiga allmosor till villaägarna eller bostadsrättsföreningarna. Fokus bör istället läggas på att 
möjliggöra en rättvis omställning där samtliga samhällsgrupper kan ta plats i båten mot ett hållbart och 
klimatneutralt samhälle. Fokus behöver vara bredare, och ytterligare resurser behöver investeras för 
ökad offentlig omställning 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Malmö 29 Januari 2025 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av Gunilla Ryd (V) 
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§ 18 Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Reformering av 
avfallslagstiftningen för ökad materialåtervinning och för mer 
cirkulär ekonomi, MN-2024-10772 

MNN-2024-187 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt en remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet om 
förslag för reformering av avfallslagstiftningen för ökad materialåtervinning och för mer 
cirkulär ekonomi. Miljöförvaltningen förstår förslagets intentioner, men anser att det finns 
flera otydligheter om tillsynsmyndigheternas roller, exempelvis oklarheter om hur 
lagstiftningen ska tolkas och huruvida tilltänkta intentionen med förslaget uppnås. 
Miljöförvaltningen är delvis positiv till att länsstyrelsen får tillsynsansvar för 
avfallstransportörer/-handlare/-mäklare och det finns utmaningar med att genomföra 
tillsynen med avgifter. En nackdel för kommunerna är att det kan leda till att det blir 
svårare att hitta illegala avfallsverksamheter som bedriver otillåten anmälningspliktig 
miljöfarlig verksamhet. Naturvårdsverket ska ha tillsyn över att rapportering sker enligt 
avfallsförordningen, exempelvis till avfallsregistret. Det är en positiv förändring med 
anledning av att kommunerna idag saknar tillgång till registret. Miljöförvaltningen är dock 
tveksam till att detta kommer att bidra till att uppnå förslagets intentioner. Idag görs denna 
tillsyn integrerat med övrig miljötillsyn och det är viktigt med tillsyn på plats för att 
säkerställa att lämnade uppgifter stämmer med verkligheten.  
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 18. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• MN-2024-10772-Tjänsteskrivelse till miljönämnden 2025-01-29 
• MN-2024-10772-Förslag till yttrande till miljönämnden 2025-01-29 -

Tillgänglighetsanpassat 
• MN-2024-10772-Promemoria Reformering av avfallslagstiftning 
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Vänsterpartiet 

 

Särskilt yttrande: 
 
Särskilt yttrande: Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Reformering av 
avfallslagstiftningen för ökad materialåtervinning och för mer cirkulär ekonomi, MN-
2024-187 
 
Vi instämmer med MFs förslag till svar särskilt vad gäller förslagets intentioner, då svaret understryker 
att det finns flera otydligheter om tillsynsmyndigheternas roller, exempelvis oklarheter om hur 
lagstiftningen ska tolkas och huruvida den tilltänkta intentionen med förslaget uppnås. De föreslagna 
förändringarna anses inte underlätta arbetet med att hitta illegala aktörer och förvaltningen avstyrker 
därför promemorian i sin helhet. 
Men vi inkommer med detta särskilda yttrande då vi lägger stor vikt vid att tillsyn och påföljder för 
illegal avfallshantering är något som staden måste komma till rätta med. Detta synliggjordes nyligen i 
en rapport om CARL F, en viktig aktör inom stadens avfallshantering, och som trots tillsyn, viten m.m. 
inte åtgärdar problemen. 

Som ett led i stadens avfallshantering understryker svaret också hur MF arbetar med en resurshub för 
ökad materialåtervinning och för ökad cirkulär ekonomi, vilket vi anser är positivt. Men det räcker 
inte, om det inte finns tillräcklig efterfrågan på det material som produceras genom återvinning. Vi 
kunde nyligen läsa att SIBTEX, SYSAVs moderna maskin för textil sortering, nu står stilla nu p.g.a. 
brist på efterfrågan av återvunnet material. Denna del måste ju också fungera i en cirkulär ekonomi. Vi 
anser att det krävs ett ökad producentansvar men det saknas ett resonemang kring detta i remissen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Malmö 29 Januari 2025 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av Gunilla Ryd (V) 
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§ 19 Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet om 
Naturvårdsverkets skrivelse Beräkning av kostnader för att 
transportera bort och behandla engångsplast som skräpar ned, MN-
2024-10942 

MNN-2024-188 
 
Sammanfattning 
Naturvårdsverket föreslår att kommunernas kostnader för transport och behandling ska 
fördelas på de avgiftsbelagda produktkategoriernas viktandel i skräpmätningen och 
produktavgiftens storlek ska baseras på antalet produkter som har släppts på marknaden. 
Miljöförvaltningen är positiv till förslagen. 
 
Beslut 
Miljönämnden föreslås besluta 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• MN-2024-10942-Tjänsteskrivelse miljönämnden 250129 
• MN-2024-10942- Förslag yttrande - Tillgänglighetsanpassat 
• MN-2024-10942-Remiss av Naturvårdsverkets skrivelse Beräkning av kostnader 

 

40



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 20 Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet om 
kompletterande bestämmelser till EU-förordningen om batterier,  
MN-2024-11118 

MNN-2024-183 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt en remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet om 
kompletterande bestämmelser till EU-förordningen om batterier. Förslaget innehåller de 
lag- och förordningsändringar som krävs för att EU-förordningen om batterier ska kunna 
tillämpas i Sverige. Miljöförvaltningen har inga invändningar mot förslaget och är positiv 
till de miljömässiga konsekvenser som förväntas av tillämpningen av EU-förordningen. 
 
Beslut 
Miljönämnden föreslås besluta 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• MN-2024-11118  Tjänsteskrivelse miljönämnden 2025-01-29 
• MN-2024-11118 Förslag till yttrande miljönämnden 2025-01-29 - 

Tillgänglighetsanpassat 
• MN-2024-11118-Promemoria Kompletterande bestämmelser till EU-förordningen 

om batterier 
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§ 21 Remiss från kommunstyrelsen om Plan för arbetet mot afrofobi och 
antisvart rasism, MN-2024-10408 

MNN-2024-193 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt plan för Malmö stads arbete mot afrofobi och antisvart 
rasism för åren 2025 - 2028. Handlingsplanen är en del av stadens arbete med Policy för 
mänskliga rättigheter och med att stärka Malmö stads arbete mot rasism lokalt. 
Miljöförvaltningen ser behov av att stadskontoret tar fram ett tydligt stadsövergripande 
metodstöd för implementering av policyn för mänskliga rättigheter. Nämndernas ansvar 
för integreringen av planen behöver konkretiseras. Även stadskontorets ansvar för 
stadsövergripande gemensamma processer behöver konkretiseras. Planen bör även kopplas 
samman med kommunfullmäktiges nyligen antagna arbetssätt för ”Lokal utveckling” samt 
”Kraftsamlande insatser”. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• MN-2024-10408-Tjänsteskrivelse miljönämnden 250129 
• MN-2024-10408-Förslag yttrande över remiss från kommunstyrelsen om Plan - 

Tillgänglighetsanpassat 
• Remissversion – Plan för arbetet mot afrofobi och antisvart rasism 
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§ 22 Malmöinitiativ om Handlinsgplan för att minska ljudföroreningar 
Rörsjöstaden, ´MN-2024-8698 

MNN-2024-192 
 
Sammanfattning 
Miljöförvaltningen har fått ett Malmöinitiativ för besvarande som handlar om att ta fram 
en handlingsplan för hur man ska få bort ljudföroreningar i Rörsjöstaden från fordon som 
framförs fort och högljutt. Miljöförvaltningen har dock inte några rättsliga möjligheter att 
ingripa mot fordon som framförs olagligt. Förvaltningen kan inte heller utifrån sitt uppdrag 
lägga fram en handlingsplan som berör andra myndigheter, så som det föreslås i 
Malmöinitiativet. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande. 

Beslutsunderlag 
• MN-2024-8698-Tjänsteskrivelse MN 250129 
• MN-2024-8698-Yttrande över Malmöinitiativ EF20240288 - Handling - 

Tillgänglighetsanpassat 
• MN-2024-8698-MN-2024-8698-EF20240288 
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§ 23 Datum och besöksmål för studiebesök 2025 

MNN-2024-190 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden har som tradition två studiebesök per år för att få fördjupad kunskap inom 
olika områden som nämnden ansvarar för eller verkar inom. Dessa studiebesök är 
uppdelade så att ett hålls på våren och ett på hösten. För 2025 föreslås vårens studiebesök 
till den 8 maj och höstens studiebesök till den 16 oktober.  
 
Beslut 
Miljönämnden föreslås besluta 

1. Miljönämnden beslutar om datumen den 8 maj och den 16 oktober för 2025 års 
studiebesök. 

2. Miljönämnden beslutar att förrättningsersättning betalas ut för deltagande på 
studiebesöken.  

Beslutsunderlag 
• MN-2025-27-Tjänsteskrivelse MN 2025-01-29 
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§ 24 Beslut om deltagande på Malmös trädkonferens 
 
Sammanfattning 
Malmö stads trädgrupp har bjudit in till Malmös andra interna trädkonferens. Konferensen 
hålls den 12/2 klockan och pågår mellan 08.30-12.00. Miljönämnden har 6 platser för att 
nämnden ska kunna skicka en deltagare från varje parti som finns representerat i nämnden. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden beslutar att en representant från varje parti i nämnden får delta på 
konferensen. 

2. Miljönämnden beslutar att förättningsersättning ska betalas ut för deltagande på 
konferensen. 
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